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 PROTOKÓŁ nr XXVII/21 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

TRYB ZDALNY OBRADOWANIA 

w dniu 29 kwietnia 2021 r. 

 

 

XXVII sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 29 kwietnia 2021 r. o godz. 14.00  

w trybie zdalnym obrady poprowadziła Wiceprzewodnicząca Aleksandra Zielińska z sali 

obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Wiceprzewodnicząca 

otworzyła posiedzenie i stwierdziła, po odczytaniu imiennym listy obecności, że aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczyło 19 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

21 osób stanowiło quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 

(lista obecności radnych - zał. nr 1).  

 

I. Sprawy regulaminowe   

   

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska powiedziała, że na podstawie  

art. 14 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym poprowadzi XXVII sesję Rady Powiatu  

w Gryfinie w trybie zdalnym obradowania z siedziby Starostwa Powiatowego w Gryfinie.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska powitała wszystkich zebranych  

i obserwujących, Zarząd oraz Radę Powiatu. Na protokolantów powołała Adę Wisławską  

i Magdalenę Romankiewicz. Następnie przedstawiła porządek obrad, do którego nie 

wniesiono uwag i zarządziła głosowanie. W wyniku głosowania porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie  (19 za; 0 wstrz.; 0 przeciw). Porządek obrad stanowi zał. nr 2. 

Imienne głosowanie nad porządkiem obrad XXVII sesji stanowi zał. nr 3. 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Radna Teresa Sadowska (19+1 = 20) 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska powiedziała, że do protokołu  

nr XXVI/21 z dnia 25 marca 2021 r. zgłoszone zostały uwagi przez Radnego Wojciecha 

Długoborskiego do jego wypowiedzi i zostały one uwzględnione. Następnie 

Wiceprzewodnicząca zarządziła głosowanie imienne, w wyniku którego protokół został 

przyjęty jednogłośnie (20 za; 0 wstrz.; 0 przeciw).  

Imienne głosowanie, stanowi zał. nr 4. 
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II. Sprawozdnie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej  

Straży Pożarnej w Gryfinie za 2020 rok (druk nr 1/XXVII) 

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie bryg. Sławomir  

Michalski przedstawił sprawozdanie z działalności jednostki za 2020 r. w formie prezentacji 

multimedialnej. Stanowi ona zał. nr 5. 

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył członek Zarządu Jerzy Zgoda (20+1 = 21) 

 

Radny Wojciech Długoborski podkreślił jak ważną rolę, według niego, pełnią Ochotnicze 

Straże Pożarne, ponieważ widać na prezentacji ich ogromny udział w niesieniu pomocy  

podczas zdarzeń losowych na terenie Powiatu Gryfińskiego. Radny powiedział, że chciałby  

uzyskać od Komendanta informacje w następujących kwestiach: 

1. Czy rozważa się przywrócenie zawodowej jednostki Straży Pożarnej na południu  

powiatu np. w okolicach Chojny? 

2.  Jak wygląda współpraca międzynarodową między jednostkami Straży Pożarnej? 

Na koniec Radny podziękował wszystkim pracownikom Powiatowej Państwowej Straży  

Pożarnej w Gryfinie za dobrą i skuteczną działalność na rzecz mieszkańców Powiatu.  

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie bryg. Sławomir  

Michalski podziękował i odpowiedział, że jego marzeniem jest, by jednostka ratowniczo – 

gaśnicza na terenie Chojny powstała i były wielokrotnie podejmowane działania w tej  

sprawie, ponieważ np. OSP w Chojnie ma 200 wyjazdów rocznie, czego często nie udaje się 

osiągnąć jednostkom zawodowym na terenie Polski. Komendant poinformował, że był wstęp-

ny projekt utworzenia posterunku pożarniczego w Chojnie, ale na chwilę obecną nie został on 

wdrożony „w życie”. Komendant wspomniał, że czeka na tzw. „ustawę modernizacyjną”.  

Jest to związane z programem modernizacji służb mundurowych, który był zakładany na lata 

2021 – 2024. Obecnie z powodu pandemii został przesunięty w czasie. Możliwe, że to dzięki 

zmianom w przepisach wprowadzających będzie można zrealizować plan jakim jest otwarcie 

jednostki w Chojnie. 

W kwestii współpracy międzynarodowej Komendant Michalski odpowiedział, że była 

ona znacznie utrudniona z powodu pandemii koronawirusa, ale również przez zmianę 

 przepisów, ponieważ od paru lat na każdy wyjazd poza terytorium kraju potrzebna jest zgoda  

Komendy Głównej w Warszawie i musi on być zgłoszony z miesięcznym wyprzedzeniem. 
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Komendant wspomniał, że bardzo podobał mu się festyn w 2019 r. w Chojnie, gdzie miały 

miejsce międzynarodowe ćwiczenia jednostek z Ukrainy, Czech, Holandii i Niemiec i uważa 

że takie spotkania powinny mieć miejsce częściej jak tylko skończy się pandemia.  

 

Radny Wojciech Długoborski zapytał komendanta o jednostkę ochotniczą Gryfino Raper, 

ponieważ nie jest mu ona znana.  

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie bryg. Sławomir  

Michalski odpowiedział, że jest to jednostka OSP, która została założona ok. 13 lat temu  

i członkowie tego stowarzyszenia skupiają przede wszystkich płetwonurków i nurków,  

którzy mają uprawnienia do działań w zbiornikach wodnych. Komendant wspomniał, że jest  

w stałym kontakcie z OSP Raper i aktualnie omawiane są zmiany, które mogą nieść na sobą 

przeorganizowanie struktur jednostki –możliwe, że zostanie ona podzielona na sekcję wodną 

oraz poszukiwawczą i zostanie zmieniona jej nazwa. 

 

Radna Teresa Sadowska zapytała czym dokładnie są fałszywe alarmy i dlaczego ich liczba 

tak wzrosła w ostatnim roku. 

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie bryg. Sławomir  

Michalski odpowiedział, że zdecydowanie przyczyniła się do tego sytuacja pandemii i wzy-

wanie służb ratowniczych przez osoby zamknięte w domu na kwarantannach. Jeżeli chodzi  

o same alarmy fałszywe to trzeba je rozdzielić na złośliwe i tzw. „w dobrej wierze” kiedy  

np. ktoś wzywa służby ratunkowe, ponieważ od paru dni nie ma kontaktu z sąsiadem,  

a zazwyczaj widywał go codziennie. Komendant podkreślił, że fałszywe zgłoszenia są czasem 

ciężkie do odróżnienia od tych  prawdziwych, dlatego zawsze podkreśla dyspozytorom,  

by ich nie bagatelizowali, tylko wysłali jednostkę, dlatego liczba tych zgłoszeń mogła  

wzrosnąć w stosunku do roku poprzedniego.  

 

Członek Zarządu Jerzy Zgoda zauważył, iż niejednokrotnie był świadkiem zdarzenia gdzie 

paliła się trawa i przyjeżdżały dwie jednostki straży. Członek Zarządu zapytał komendanta 

czy  to wynika z przepisów prawnych i czy nie mógłby jechać tylko jeden wóz z mniejszą 

ilością ludzi, ponieważ naraża to komendy na wysoki koszt. 
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Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie bryg. Sławomir  

Michalski odpowiedział, że od października 2021 r. planuje się całkowite zlikwidowanie 

numeru 998 na rzecz jednego ogólnego 112. Do tej pory wyglądało to tak, iż osoba, która 

wykręciła numer 998 dodzwaniała się do dyspozytorni ogólnej w Gryfinie i to z Komendy 

Powiatowej były rozdzielane jednostki ratownicze. Teraz będą one trafiać do Centrum  

Zawiadamiania w Szczecinie, a ono będzie wysyłać zgłoszenie do Powiatowej Jednostki,  

a ona ruszać do wezwania i dodatkowo zawiadamiać OSP. Jeżeli jednostka, która znajduje się 

najbliżej zdarzenia stwierdzi, że sama opanuje sytuację, to pozostałe jednostki zostaną  

wycofane poprzez system. Komendant wspomniał, że jest również szereg zdarzeń gdzie  

obowiązują pewne restrykcje, np. jeśli ma miejsce zdarzenie w bloku 4- piętrowym,  

to dyspozytor ma obowiązek wysłania wozu z podnośnikiem, jeżeli nie dopełni procedury, 

będzie musiał tłumaczyć szczegółowo dlaczego podjął decyzję inną niż przewidzianą  

odgórnie przepisami. 

 

Radna Agnieszka Gralak zapytała z czego wynika różnica ok. 265 tys. zł dotacji na zakup 

auta  między jednostką w Mieszkowicach a w Moryniu. Dlaczego Moryń otrzymał więcej 

środków?     

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie bryg. Sławomir  

Michalski odpowiedział, że uogólniając, pojazdy strażackie można podzielić na trzy  

kategorie: lekkie, średnie i ciężkie. Dotacja na zakup takiego auta nigdy nie opiewa 100% 

kwoty, dlatego też jest potrzebny wkład własny i tak np. na pojazd ciężki wkład własny  

wynosi minimum 350 tys. zł, a na średni 200 tys. zł. W związku z tym, różnica w kwocie do-

tacji wynika z tego, jaką kwotę gminy były w stanie przeznaczyć na wkład własny.   

        Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie dodał również,  

że przekazano mu, iż na jednej z komisji został poproszony o udostępnienie planu czynności 

kontrolno - rozpoznawczych  na 2021 r., jednak jest zmuszony odmówić, ponieważ są to  

materiały ściśle służbowe, niedostępne do użytku publicznego. Kontrole podległych obiektów 

są niezapowiedziane i mają na celu sprawdzenie bezpieczeństwa i stanu faktycznego danego 

obiektu. 

Posiedzenie opuścił Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gryfinie 

bryg. Sławomir Michalski. 

Posiedzenie opuścili Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski oraz  

Radny Jarosław Przygoda (21 – 2 = 19) 
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III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia  

oceny zasobów pomocy społecznej w Powiecie Gryfińskim za rok 

2020 (druk nr 2/XXVII) 

 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska odczytała stanowiska komisji  

(zał. nr 6 ) i otworzyła dyskusję. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski poinformował, że po dyskusjach na komisjach 

pojawiła się wątpliwość w kwestii liczby ludności przedstawionej w materiałach.  

Po przeanalizowaniu danych okazało się, iż niepoprawnie odjęto liczbę osób zamieszkałych 

od zameldowanych, a tych dwóch wartości nie można łączyć. Błąd w przygotowanym 

materiale został poprawiony, wobec powyższego Starosta Gryfiński w imieniu Zarządu 

Powiatu zgłosił autopoprawkę do przedstawionego projektu uchwały: “Na stronie  

3 załącznika, w pkt „Dane o sytuacji demograficznej i społecznej” w szóstym wierszu zmienia 

się zdanie w sposób następujący: „W latach 2019-2020 liczba ludności spadła o 847 osób  

tj. 1,07%”. Powyższa różnica wynika z błędnego zestawienia danych. Stan ludności  

w Powiecie Gryfińskim według danych opublikowanych przez Główny Urząd Statystyczny 

(GUS) na dzień 31 grudnia 2019 r. wynosił 81 882, natomiast stan ludności w Powiecie 

Gryfińskim według danych opublikowanych przez GUS na dzień 30 czerwca 2020 r. wynosił 

81 598. Błąd w obliczaniach wynikał z  faktu, iż od liczby ludności opublikowanej przez 

GUS  na dzień 31 grudnia 2019 r. wynoszącej 81 882 została odjęta liczba osób 

zameldowanych, 78 091 – dane pozyskane od gmin według stanu na dzień 31 grudnia 2020 r. 

Liczba osób zameldowanych w 2019 r.  – 78 938 

Liczba osób zameldowanych w 2020 r.  - 78 091 

Różnica - 847 

(zgłoszona autopoprawka stanowi  zał. nr 7). 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że według niego wnioski znajdujące się na końcu 

przedstawionego materiału powinny być skonstruowane tak, aby na ich podstawie można 

było zaplanować środki w budżecie na pomoc społeczną na rok przyszły, zaś  

te przedstawione Radnym są bardzo ogólne i podkreślają tylko standardowe zadania Powiatu 

w zakresie pomocy społecznej. Dodatkowo Radny zauważył, że we wnioskach znajduje się 
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informacja, iż Powiat pozyskuje wiele środków pozabudżetowych, które pomagają w realiza-

cji zadań ustawowych, jednak nie ma wyszczególnionych żadnych przykładowych źródeł.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska w obecności 19 radnych zarządziła  

głosowanie imienne nad przyjęciem autopoprawki do projektu uchwały. 

za – 19  

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0, 

Autopoprawka do projektu uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia oceny 

zasobów pomocy społecznej w Powiecie Gryfińskim za rok 2020  została przyjęta  

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad autopoprawką do projektu uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, 

stanowi zał. nr 8. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska zamknęła dyskusję, a następnie  

w obecności 19 Radnych zarządziła głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady 

Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej w Powiecie 

Gryfińskim za rok 2020 wraz z autopoprawką. 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0, 

1 os. nie brała udziału w głosowaniu 

Uchwała nr XXVII/197/2021 w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej  

w Powiecie Gryfińskim za rok 2020  została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 9. 

 

IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie w sprawie  

powierzenia Miastu Zielona Góra prowadzenia zadania w zakresie 

edukacji publicznej (druk nr 3/XXVII) 

 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska odczytała stanowiska komisji  

(zał. nr 6), otworzyła dyskusję. 
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Radny Wojciech Długoborski powiedział, że ma pewne wątpliwości co do przedłożonego 

projektu uchwały i chciałby je przedstawić. Radny zapytał czy nie ma innej formy wykonania 

zadania o jakim jest mowa w uzasadnieniu uchwały, czy faktycznie niezbędnym jest 

takie porozumienie pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego? Radny chciałby też 

prosić o doprecyzowanie przez Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki 

czy Miastu Zielona Góra powierza się pełne kształcenie klas zawodowych czy tylko dotyczy 

to kursów przedmiotowych zgodnych z obranym kierunkiem edukacji? Dodatkowo Radny 

chciałby uzyskać informację, dlaczego kursy odbywają się tak daleko, bo w Zielonej Górze,  

a nie np. w Szczecinie, przecież generuje to dodatkowe koszty dla uczniów i rodziców.  

 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz – Bień 

odpowiedziała, że tak jak tłumaczyła już na komisji, uczniowie klas branżowych realizują 

przedmioty ogólnokształcące w szkole, kształcenie zawodowe praktyczne u pracodawców  

i kształcenie zawodowe teoretyczne jest obligatoryjne w ramach kursów dokształcających  

i odpowiedzialny jest za nie Wojewódzki Koordynator Dokształcania w Zespole Szkół  

Rzemieślniczych w Szczecinie. Od wielu lat jest praktykowane odbywanie kursów w różnych 

placówkach, niekoniecznie tych, do których uczęszcza młodzież. Nawet w Zespole Szkół 

przy ul. Łużyckiej kursy dokształcające odbywają uczniowie spoza Gryfina, a nawet  

województwa, ponieważ nie jest realnym zapewnienie w każdym zespole szkół kadry  

kształcącej w tak wielu kierunkach - np. w jednej klasie trzydziestoosobowej może  

znajdowywać się nawet kilkanaście zawodów. Naczelnik powiedziała, że w sprawie kursów 

wymienianych w uzasadnieniu uchwały, to trwają one cztery tygodnie, uczniowie wyjeżdżają 

do Zielonej Góry. Zgodnie z rozporządzeniem Powiat finansuje kurs, zaś zakwaterowanie i 

wyżywienie uczeń we własnym zakresie. Organizacja kursów teoretycznych jest zadaniem 

publicznym  

i Zarząd Powiatu chce zrealizować je, za zgodą Rady Powiatu, poprzez powierzenie jego  

organizacji Miastu Zielona Góra.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska zamknęła dyskusję, a następnie  

w obecności 19 Radnych zarządziła głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady  

Powiatu w Gryfinie w sprawie powierzenia Miastu Zielona Góra prowadzenia zadania  

w zakresie edukacji publicznej: 

za - 17, 

przeciw - 0, 
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wstrzymało się - 0, 

2 os. nie brały udziału w głosowaniu. 

Uchwała nr XXVII/198/2021 w sprawie zmiany uchwały nr XVI/114/2020 Rady Powiatu  

w Gryfinie z dnia 30.04.2020 r. w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 r., została  

podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 10. 

 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia 

zgody na przekazanie na mienie Skarbu Państwa w drodze  

darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu  

Gryfińskiego (druk nr 4/XXVII) 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska odczytała stanowiska komisji  

(zał. nr 6), otworzyła dyskusję. 

 

Radny Wojciech Długoborski podziękował na opinie prawną o którą prosił na posiedzeniu 

komisji (wszyscy Radni otrzymali e-mailem w dniu 29.04.2021 r., opinia stanowi zał. nr 11  

do protokołu). Radny poprosił o informację na jaki cel nieruchomość tj. droga i okoliczne 

działki zostaną przekazane, czy droga będzie w dalszym ciągu dostępna publicznie oraz czy 

Nadleśnictwo Mieszkowice jako nowy zarządca będzie remontować ten odcinek drogi. Radny 

chciałby również uzyskać informację kto będzie odpowiedzialny, jeżeli na danym odcinku  

drogi, który został wyłączony z użytkowania dojdzie do jakiegoś zdarzenia.  

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego  

Lucyna Zawierucha odpowiedziała, że celem darowizny jest przekazanie nieruchomości na 

rzecz Państwa – Nadleśnictwa w Mieszkowicach i taki będzie zapis w umowie i tak  

przyjmuje Wojewoda Zachodniopomorski. Porozumienie, które podpisał Zarząd w imieniu 

Powiatu z Nadleśnictwem zawiera obietnicę nowego właściciela o udostępnieniu drogi  

użytkownikom. W momencie, kiedy dojdzie do przekazania podmiotu nowemu właścicielowi 

to staje się on stroną odpowiedzialną za remonty jak również ponosi odpowiedzialność  

za wszelkie zdarzenia. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska zamknęła dyskusję, a następnie  

w obecności 19 Radnych zarządziła głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady  

Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie na mienie Skarbu Państwa  

w drodze darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego. 

za - 17, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 2, 

Uchwała nr XXVII/199/2021 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie na mienie Skarbu 

Państwa w drodze darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego 

została podjęta większością głosów. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 12. 

 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany  

budżetu powiatu na 2021 rok (druk nr 5/XXVII) 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska odczytała stanowiska komisji  

(zał. nr 6), otworzyła dyskusję. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że w punkcie pierwszym uzasadnienia mowa jest 

o niesprzedaniu nieruchomości, negatywnym zakończeniu czterech przetargów i zmniejszeniu 

dochodów o 400 tys. zł. Radny chciałby uzyskać informację o jaką nieruchomość chodzi oraz 

czemu zmniejsza się jej cenę tak znacznie. 

 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk odpowiedziała, że chodzi o były budynek Specjalnego  

Ośrodka Szkolno – Wychowawczego, którego pierwotna kwota wynosiła 1.400.000 zł.  

W związku z licznymi przetargami, które nie wyłoniły nowego właściciela postanowiono  

obniżyć kwotę, ponieważ utrzymanie obiektu generuje co miesiąc wysokie koszty. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski dodał, że Zarząd Powiatu ustalił nową kwotę 

nieruchomości w wysokości 1.200.000 zł, czyli obniżył cenę o 200 tys. zł.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska zamknęła dyskusję, a następnie  

w obecności 19 Radnych zarządziła głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady  
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Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2021 rok  

za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0, 

Uchwała nr XXVII/200/2021 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2021 rok została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 13. 

 

 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie  zmiany  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata  

2021-2039 (druk nr 6/XXVII) 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska odczytała stanowiska komisji  

(zał. nr 6), otworzyła dyskusję i wobec braku dodatkowych głosów zamknęła dyskusję.  

Następnie w obecności 19 Radnych zarządziła głosowanie imienne nad projektem uchwały 

Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu  

Gryfińskiego na lata 2021-2039 

za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0, 

Uchwała nr XXVII/201/2021 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gryfińskiego na lata 2021-2039 została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie, stanowi zał. nr 14. 

 

VIII. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 7/XXVII) 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że wszyscy radni otrzymali 

sprawozdanie w formie pisemnej, zaś w okresie międzysesyjnym Zarząd skupił się przede 

wszystkim na sprawach szpitala. Został powołany nowy Prezes spółki – pan Łukasz Dombek, 

którego komisja spraw społecznych i zdrowia miała okazję poznać na ostatnim posiedzeniu. 

W międzyczasie został złożony akces do Narodowego Programu Szczepień i z dwóch 

wskazanych punktów został zaakceptowany jeden, który znajdować się będzie w nowym 

budynku szpitala. W związku z powyższym Zarząd Powiatu na jednym ze swoich posiedzeń 
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rozwiązał rezerwę przeznaczoną na działania kryzysowe w kwocie 23 tys. złotych tak,  

aby przygotować punkt do szczepień zgodnie z wytycznymi. Za powyższą kwotę zostały 

zakupione trzy komputery oraz sprzęt niezbędny do wykonania iniekcji. Masowy punkt został 

sprawdzony przez sanepid i ma rozpocząć swoją działalność z dniem 4 maja 2021 r.  

zaś w tym tygodniu wpłynęła informacja, że Powiat otrzyma zwrot kwoty 5 tys. zł w ramach 

programu rządowego za przygotowanie obiektu. 

Starosta Gryfiński poinformował również, że inwestycja jaką była w szczególności budowa 

izby przyjęć oraz bloku operacyjnego została zakończona w kwietniu, a Powiatowy Nadzór 

Budowlany wydał decyzję, że nie widzi przeciwwskazań, by budynek mógł zostać oddany do 

użytkowania. Na doposażenie szpitala udało się pozyskać dotacje w kwocie 3 mln zł,  

zaś Zarząd przeznaczył na ten cel 600 tys. środków własnych. Wstępnie z dniem 1 lipca 2021 

r. planuje się otwarcie oddziału ginekologiczno – położniczego i chirurgii. Do nowego 

budynku zostaną również przeniesione ogólna izba przyjęć oraz opieka świąteczna wraz  

z nocną.  

Na jednym z posiedzeń między XXVI a XXVII sesją Zarząd przyjął sprawozdanie  

z wykonania budżetu za 2020 rok i przekazał Radnym w dniu 31 marca w formie 

elektronicznej. 

Powołana została również nowa osoba do pełnienia obowiązków dyrektora Zespołu 

Szkół Specjalnych, pani Justyna Chmielewska, która dotychczas dzierżyła funkcję 

wicedyrektora.  

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski wspomniał, że na jednej z komisji został zapytany 

o działalność Zarządu i wyrażania zgody na podpisanie porozumienia w sprawie sposobu 

korzystania z dróg powiatowych w ramach realizacji zadania jakim jest budowanie fal 

wiatrowych w Baniach i w Widuchowej. Starosta odpowiedział, że podpisanie  porozumienia 

miałoby miejsce z firma Energis, która planuje budowę ferm wiatrowych we wspominanym 

regionie i wykonałaby remont drogi gruntowej na odcinku Lubanowo – Babinek o długości 

4km, a dokładnie utwardzi jej powierzchnię kruszywem tak, aby mogła nią przewozić ciężkie 

konstrukcje takie jak śmigła czy wieże turbin. Jeżeli podczas trwania inwestycji droga ulegnie 

uszkodzeniu, to również inwestor pokryłby koszty naprawy.  

 

Radny Sławomir Terebecki podziękował za udzielenie odpowiedzi oraz poprosił  

o doprecyzowanie czy chodzi o świeżowyreomntowany odcinek drogi przy Baniach.  

 



12 

 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że nie. Sprawa dotyczy drogi polnej, 

nieutwardzonej.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd rozstrzygnął również przetarg 

i zlecił przygotowanie dokumentacji do zadania jakim jest budowa ścieżki rowerowej w ciągu 

drogi powiatowej Mętno – Moryń i planuje pozyskać na ten cel środki unijne 

Z ważnych spraw, na które Zarząd wyraził zgodę było również złożenie wniosku do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w sprawie DPS w Nowym Czarnowie i obniżenia liczby 

miejsc dzieci z 40 na 19 i zwiększenie liczby miejsc dla dorosłych z 80 do 101, ponieważ  

z analiz pani dyrektor wynikło, że zmiany w tym zakresie są potrzebne.  

 

Radny Wojciech Długoborski zadał następujące pytania: 

1. Jaki jest powód, że po niespełna roku pełnienia funkcji prezesa Szpitala znowu 

zmienia się osobę na tym stanowisku? Czym było to podyktowane? 

2. Kiedy zostaną przedstawione Radzie Powiatu dokumenty których wykonanie w dniu 

25 marca Zarząd zlecił firmie: Dokumentacja Środowiskowa W. Pająk zs. w  

Koziegłowach. Chodzi o „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Gryfińskiego 

na lata 2021 – 2024 z perspektywą do roku 2027”, "Prognozy oddziaływania  

na środowisko projektu Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Gryfińskiego  

na lata 2021-2024 z perspektywą do roku 2027" oraz „Raportu z realizacji Programu 

Ochrony Środowiska dla Powiatu Gryfińskiego na lata 2016 – 2020” za lata  

2019-2020”.  

3. Kiedy droga w Daleszewie – Chlebowie doczeka się remontu, ponieważ jak widać  

ze sprawozdania, Zarząd zajmuje się wyłanianiem inwestorów do tzw. ”łatania dróg”, 

ale na innych odcinkach dróg powiatowych jak np. w Drzeninie, Chwarstnicy.  

4. Czy w otwartym konkursie na realizację zadań publicznych Powiatu Gryfińskiego  

w 2021 roku przez organizacje pozarządowe oraz inne podmioty prowadzące 

działalność pożytku publicznego to nie powołana komisja powinna decydować  

o rozdysponowaniu środków? Dlaczego w szczegółowym zapisie widnieją konkretne 

kwoty do konkretnie zapisanych tytułów zadań, które  Zarząd już rozdysponował? 

5. Czy nie występuje konflikt interesów w momencie gdy Zarząd Powiatu, którego 

członkiem jest pan Henryk Kaczmar, zleca zadanie usuwania zanieczyszczeń z pasów 

drogowych dróg powiatowych Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

w Moryniu za kwotę 5 916,00 zł brutto, którego to prezesem jest właśnie pan Henryk 
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Kaczmar? Radny chciałby również uzyskać informację czy pan Kaczmar brał udział  

w tym posiedzeniu i wziął udział w głosowaniu nad powyższą sprawą? 

6. Na czym polega projekt pn. „ Grasz w zielone?” oraz „Biegaj dzielnie, strzelaj 

celnie”? 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział,  że: 

1. Zmiana prezesa wynikła z tego, że dotychczasowy prezes, pan Piotr Ignaciuk,  

z przyczyn osobistych złożył rezygnacje z powyższego stanowiska. Pan Piotr  

w dalszym ciągu pozostaje pracownikiem Starostwa Powiatowego w Gryfinie  

tj. inspektorem w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami, ponieważ na czas objęcia 

kierownictwa w szpitalu korzystał z  bezpłatnego urlopu, nie zrywając umowy  

ze Starostwem jako pracodawcą. 

2. Termin przedstawienia przez wykonawcę „Programu Ochrony Środowiska dla 

Powiatu Gryfińskiego na lata 2021 – 2024 z perspektywą do roku 2027”, "Prognozy 

oddziaływania na środowisko projektu Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Gryfińskiego na lata 2021-2024 z perspektywą do roku 2027" oraz „Raportu  

z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Gryfińskiego na lata  

2016 – 2020” za lata 2019-2020” upływa z dniem 31 maja 2021 roku, wobec 

powyższego Radni powinni otrzymać materiały do analizy przed czerwcową sesją 

Rady Powiatu. 

3. Na wymienionych w sprawozdaniu odcinkach dróg zostaną  uzupełnione ubytki, 

ponieważ po analizie przeprowadzonej przez Wydział Zarządzania Dróg to one 

wymagają pilnej interwencji. Starosta Gryfiński wspomniał również, że  na 

posiedzeniu w dniu 22 kwietnia Zarząd przyjął Specyfikację Istotnych Warunków 

Zamówienia jakim będą naprawy dróg na terenie Powiatu Gryfińskiego na kwotę  

800 tys złotych więc 650 km dróg które wchodzą w skład Powiatu zamierza się na 

bieżąco remontować i naprawiać.  

4. Zarząd po przeprowadzeniu dyskusji postanowił przeznaczyć część pieniędzy  

na wymienione w sprawozdaniu zadania, a nie konkretne organizacje pozarządowe, 

ponieważ są to działania, które mają wyróżniać nasz Powiat i budować jego markę.  

Są to m.in. działania patriotyczne wspierające upamiętnienie Rejonu Pamięci 

Narodowej i Zarząd chciałby, aby odbywały się cyklicznie raz w roku. Starosta 

wspomniał, że zakreślenie celu na jaki przeznacza się środki, chociażby w akcji  
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pn. „Śladami Pana Samochodzika” nie ma na celu wstępnego wyboru wykonawcy. 

Przecież na realizatora zostanie ogłoszony konkurs i wtedy komisja konkursowa 

postanowi który z chętnych podmiotów ma najciekawszą ofertę i podejmie się 

realizacji.  

6. Zadanie pn. „Grasz w zielone?” jest to projekt realizowany przez Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie, który zostanie zgłoszony do Ministerstwa Rodziny i Polityki 

Społecznej. Dotyczy on organizacji wydarzeń integracyjnych poprzez zabawę 

młodzieży i dzieci dotkniętych przemocą. Jego wartość wynosi 90 tys. zł.  

 

Wicestarosta  Gryfiński Ewa Dudar dodała, że zadanie pn. „Biegaj dzielnie, strzelaj 

celnie” ma na celu promocję aktywności fizycznej wśród mieszkańców Powiatu  

i promocję strzelnicy znajdującej się przy Powiatowym Zakładzie Aktywności 

Zawodowej. Każda organizacja pozarządowa ma równe szanse w pozyskaniu środków 

od Powiatu na organizację tego zadania.      

 

5. Starosta Gryfiński powiedział, że pan Henryk Kaczmar chyba przechodzi już na 

emeryturę, a Zakładem Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Moryniu kieruje 

inna osoba. 

 

Członek Zarządu Henryk Kaczmar dodał, że Burmistrz Gminy Moryń wybrał już 

zastępcę na jego miejsce (tj. prezesa Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej). Pan Kaczmar dodał, że od dnia 30 kwietnia 2021 r. będzie on 

emerytem, a wcześniej  przebywał na długim urlopie wypoczynkowym, zaś to nowy 

prezes zgodnie z posiadanymi pełnomocnictwami zajmuje się wraz z Naczelnikiem 

Zarządzania Drogami, p. Arkadiuszem Durmą, sprawami związanymi ze sprzątaniem 

dróg powiatowych w obrębie Gminy Moryń. Członek Zarządu dodał, że był obecny  

na posiedzeniu Zarządu Powiatu w Gryfinie w dniu 15 kwietnia 2021 r., przebywał on 

na wspomnianym długoterminowym urlopie względem Zakładu Gospodarki 

Komunalnej  i głosował za przyjęciem wniosku, ponieważ jak każdemu mieszkańcowi 

Powiatu, tak i jemu, zależy, by drogi powiatowe były uprzątnięte, a Gmina Moryń 

powierzone zadanie wykonuje sumiennie.   
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IX. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska  powiedziała, że w okresie 

międzysesyjnym do Biura Rady nie wpłynęła żadna interpelacja i zapytała czy w tym punkcie 

któryś z Radnych chciałby złożyć zapytanie lub interpelacje. 

1. Interpelacja nr 117/21 Radnego Wojciecha Długoborskiego w sprawie dofinansowa-

nia z funduszy Powiatu Gryfińskiego wyposażenia Poradni Psychologiczno -

Pedagogicznej w Gryfinie w urządzenia do prowadzenia terapii Metodą Tomatisa - 

przez neurologopedów, pedagogów , psychologów i terapeutów wczesnego wspoma-

gania rozwoju dzieci – zał. nr 15 (ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej 

Starostwa Powiatowego w Gryfinie: zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie  

Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami, VI Kadencja Odrodzonego Samorządu 

Powiatowego, XXVII sesja Rady Powiatu w Gryfinie, Interpelacja nr 117/21). 

2. Interpelacja nr 118/21 Radnego Huberta Andrycha w sprawie potrzeby odmalowania 

znaków poziomych na drogach powiatowych– zał. nr 16 (ścieżka dostępu w  

Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: zakładka –  

Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami, VI 

Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, XXVII sesja Rady Powiatu w  

Gryfinie, Interpelacja nr 118/21). 

Wicestarosta Ewa Dudar powiedziała, że na interpelację pana Andrycha odpowie Wydział 

Zarządzania Drogami, jednak przypomina, iż malowanie poziomych pasów na jezdniach  

należących do Powiatu Gryfińskiego odbywa się cyklicznie co roku, gdy tylko warunki  

pogodowe na to pozwalają tj. w okresie czerwca- sierpnia.  

 

 

X. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Aleksandra Zielińska  powiedziała, że wszyscy Radni 

otrzymali: 

1. Odpowiedź Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami na interpelację nr 113/21 

Radnego Wojciecha Długoborskiego – zał. nr 17. 

2. Odpowiedź Sekretarza Powiatu na interpelację nr 114/21 Radnego Wojciecha  

Długoborskiego – zał. nr 18. 
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Radny Wojciech Długoborski podziękował za udzielenie odpowiedzi na powyższe 

interpelacje, jednak poprosił, by udostępniono mu pismo Wojewody o którym mowa  

w odpowiedzi, które mówi o tym, iż terminy na spełnienie standardów dotyczących liczby 

umieszczonych w placówkach dzieci zostały wydłużone (pismo Wojewody 

Zachodniopomorskiego znak: ZPS-3-994.129.2020.RK z dnia 30.03.2021 r. wszyscy Radni 

otrzymali e-mailem w dniu 04.05.2021 r. Stanowi ono zał. nr 19 do protokołu) 

 

XI. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 

Radny Jerzy Domaradzki zapytał, kto powinien przeprowadzić badania na przeciwciała 

Covid-19 u zaszczepionych pracowników i mieszkańców domów pomocy społecznej, gdyż 

nie wiedzą oni jakie mają wytworzone przeciwciała. (pismo znak: BRZ. 0002.27.2021.MR) 

 

Radna Joanna Kostrzewa odpowiedziała, że każdy człowiek ma prawo do tego, by wykonać 

badania w celu określenia jakie przeciwciała posiada, więc uważa, że jeśli ktoś jest 

zainteresowany wiedzą na ten temat, to powinien udać się do labolatorium i sprawdzić to we 

własnym zakresie. Radna dodała, że nie rozumie dlaczego oczekuje się od Starostwa żeby 

płaciło z funduszy Powiatu za badanie przeciwciał osobom prywatnym.   

 

Radny Jerzy Domaradzki powiedział, że nie oczekuje od Starostwa, by zapłaciło za badania 

przeciwciał, tylko chce informacji kto ma się zająć wykonaniem badań. 

 

Radna Joanna Kostrzewa odpowiedziała, że każdy powinien zająć się własnym zdrowiem 

we własnym zakresie i o nie dbać.  

 

Radny Jerzy Domaradzki powiedział, że ma inne zdanie, ponieważ pracuje w jednostce 

Państwowej. 

 

Radna Joanna Kostrzewa odpowiedziała, że jako lekarz nie zgadza się z tym stwierdze-

niem, ponieważ pracodawca będący nawet jednostką samorządową nie ma obowiązku  

wykonywać odpłatnych badań na przeciwciała u swoich pracowników, czy to w zakresie  

koronawirusa czy np. boreliozy.  
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Radny Jerzy Domaradzki powiedział, że na zadane pytanie oczekuje odpowiedzi na piśmie. 

(odpowiedzi na piśmie udzieliła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

dn.11.05.202; pismo znak: PCPR.0402.27.2021.MJ) 

 

Radna Joanna Kostrzewa zasugerowała, że może właściwym organem do udzielenia 

odpowiedzi będzie Ministerstwo, a nie Starostwo.  

 

 

XII. Zakończenie posiedzenia. 

 

O godz. 16:30 Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu wobec wyczerpania porządku obrad 

zamknęła XXVII sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

 

Ada Wisławska 

 

 

 

 

 

 

 Przewodniczący Rady  

 

 Roman Michalski 

 

 


